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La flama no s’apaga
Els Bocs celebren el seu 20è aniversari a la plaça de Can Rosés
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Política pàg 12
Rufián (ERC) fa avui un cara 
a cara amb Domènech (En
Comú Podem) al Juan Carlos I

Agenda Nacional pàg 6
26J: una nova oportunitat
de l’independentisme per
mobilitzar els seus votants
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365 dies passen volant. Això és el
que deu pensar l’alcaldessa Ada
Colau quan mira enrere ara que
s’ha complert el primer any del seu
mandat. Bé, tècnicament es com-
plirà el 13 de juny, que és quan va
prendre possessió, però tothom ha
fixat l’efemèride en el 24 de maig,
el dia d’aquelles eleccions muni-
cipals que van sacsejar tantes ciu-
tats de l’estat, Barcelona inclosa.

Fins i tot la mateixa Colau
també ja ho ha celebrat acom-
panyada dels seus en una jornada
festiva al parc de l’Estació del
Nord dissabte 28 de maig. Un dia
que va permetre a BComú com-
memorar amb millor regust de
boca una efemèride que institu-
cionalment i políticament par-
lant ha coincidit amb la signatu-
ra de l’acord de govern amb el PSC
i el conflicte del Banc Expropiat,
a Gràcia. Dos fets complexos i di-

fícils de digerir per la formació de
Colau, que fa un any titllava el PSC
de “màfia” i donava suport explí-
cit als okupes de Can Vies, a Sants,
quan ara ha de fer equilibris per
acontentar tant el col·lectiu gra-
cienc com la policia, sense gaire
èxit, per cert. De fet, el primer ja
els veu establishment i la sego-
na –o com a mínim els seus sin-
dicats– ha tensat notablement la
relació amb el govern municipal.

Enrere queda aquella presa de
possessió retransmesa davant la
multitud que va omplir la plaça de
Sant Jaume i aquell primer dia
simbòlic de treball antidesnona-
ments a Nou Barris. “Sóc la ma-
teixa”, reivindica ara Colau després
de 365 dies de mandat, admetent
però que governar l’Ajuntament li
ha comportat més d’una contra-
dicció i que voler canviar la ciutat
amb 11 regidors –ara 15– resulta
molt més complicat del que podia
semblar al principi. 

Tot i això, Colau ja ha complert
promeses electorals, com la mo-
ratòria hotelera, les actuacions de

memòria històrica i de revisió del
nomenclàtor, la limitació de
sous –si bé oficiosament–, l’impuls
de la connexió del tramvia per la
Diagonal –tot i que amb pocs su-
ports–, el pla de xoc i el pla de ba-
rris recentment presentat i també
ha capitalitzat el suport als refu-
giats. Ara bé, queda feina pendent:
millorar els processos participa-
tius –crítica de la FAVB–, resoldre
la crisi enquistada dels manters, se-
guir combatent els desnona-
ments –que no s’han aturat–, cui-
dar la relació amb els comerciants,
resoldre el conflicte amb TMB... I,
portes del consistori endins, re-
dreçar la relació amb l’oposició i so-
bretot amb CiU, amb la qual l’en-
frontament és sistemàtic.

Sigui com sigui, potser l’èxit
més gran de Colau d’aquest primer
any és haver consolidat el seu
projecte. Ja ningú dubta que hi ha
BComú per estona. L’ombra ini-
cial de la moció de censura queda
lluny. “Hem arribat per quedar-
nos”, deien. Ara queda clar que,
durant tres anys més, segur.

Ada Colau, un any després
» BComú arriba als 365 dies de mandat amb diversos fronts oberts però amb el projecte consolidat

» El pacte de govern amb el PSC i el conflicte del Banc Expropiat marquen el primer aniversari

Arnau Nadeu / Albert Ribas
BARCELONA

Colau va guanyar les eleccions el 24 de maig del 2015 després d’una intensa campanya (esquerra) i ha culminat el primer any de mandat pactant amb el PSC (dreta). Fotos: Arxiu 

LES CORTS4Les Corts sempre ha
estat considerat un dels districtes
més tranquils. Això no vol dir,
però, que durant el primer any de
BComú no hagin passat coses. 

Des de fa uns mesos un grup
de veïns del barri de les Corts
mostren la seva oposició al pro-
jecte d’ampliació de la residència
sacerdotal de l’Arquebisbat. Els
veïns denuncien que es tracta
d’un “hotel camuflat”. Una altra
qüestió urbanística de rellevància
és la futura remodelació del Camp
Nou. Recentment la regidora
d’Urbanisme, Janet Sanz, ha re-
cordat que la reforma “passa per
una modificació del Pla General
Metropolità, que és un tràmit de
llarg recorregut”. Unes declara-
cions que són un gerro d’aigua fre-
da a les intencions del Barça de
començar les obres aquest estiu.

En urbanisme també hi ha hagut
novetats al projecte de la Colònia
Castells, on s’ha definit un canvi
en les fases de reubicació.

En aquest darrer any també
ha agafat força la unió del tram-
via per la Diagonal, un dels pro-
jectes estrella de Colau que l’A-
juntament vol tirar endavant tot
i els dubtes de l’oposició.

Malauradament el districte
també ha estat notícia pels fets de
l’escola Maristes Sants-Les Corts,
que es van conèixer el passat
mes de febrer quan l’exprofessor
del centre, Joaquín Benítez, va
confessar haver abusat sexual-
ment de diversos alumnes. 

Per últim, el pacte entre BCo-
mú i el PSC ha provocat que
Laura Pérez deixi la regidoria per
donar pas a Agustí Colom, que
arriba de l’Eixample.

La residència sacerdotal, el
nou cavall de batalla veïnal
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La venda ambulant il·legal, mala
gestió del turisme, proliferació de
grups cannàbics o la vaga dels tre-
balladors de metro. Aquests són
alguns dels retrets que Joaquim
Forn, portaveu de CiU a l’Ajunta-
ment, va adreçar a Ada Colau en
l’acte que els nacionalistes van ce-
lebrar el passat 1 de juny a l’Espai
Francesca Bonnemaison per va-
lorar el primer any de mandat de
l’alcaldessa.

Davant la presència de l’ex-
president Artur Mas, els consellers
Josep Rull, Neus Munté, Jordi
Baiget i Santi Vila i el diputat al
Congrés Francesc Homs, els líders
de CiU a Barcelona van denunciar
“degradació” a la ciutat, fruit de les
decisions preses, diuen, per Bar-
celona en Comú. Al llarg de tot l’ac-
te, el president del grup municipal
de CiU i cap de l’oposició, Xavier
Trias, així com Forn van criticar
durament la gestió de Colau.

L’exalcalde va donar el tret de
sortida a l’acte i a partir d’aquí va
ser el portaveu qui fa agafar les reg-

nes. “Tenim reptes molt impor-
tants, com tornar a guanyar l’al-
caldia”, va assenyalar Trias, just
abans de donar pas a Forn, que el
podria succeir el 2019 sent l’al-
caldable de CiU a les pròximes
eleccions municipals.

Els convergents dediquen ara
els esforços a reivindicar el seu
model de ciutat i a marcar dis-
tàncies amb les polítiques im-
pulsades per l’executiu de Colau.
“La nostra no és nova ni vella po-
lítica, sinó bona política”, va dir
Forn en l’inici de la seva inter-
venció. A partir d’aquí, el seu
discurs va centrar-se en el con-
cepte concret de la “degradació”
i en posar exemples que, segons
CiU, ho evidencien.

“CONTRADICCIONS”
A més, el portaveu convergent
també va acusar Barcelona en
Comú de “manca d’ambició” en
la transformació urbana de la
ciutat. “Detectem una voluntat
ideològica de l’alcaldessa de
menystenir el creixement”, va
etzibar. “Com es redistribueix la
riquesa si no se’n crea?”, va pre-
guntar-se tot seguit.

Les crítiques de Forn, però,

van anar més enllà. Per exemple,
qüestionant el model cultural ac-
tual de la ciutat, així com l’estra-
tègia de Colau per projectar in-
ternacionalment Barcelona. “L’al-
caldessa vol seguir comparant-se
amb Madrid”, va lamentar.

El portaveu de CiU també va
criticar el pacte de govern entre

Barcelona en Comú i el PSC.
Forn no va buscar l’enfronta-
ment amb els socialistes, sinó
que va continuar el camí de les crí-
tiques a Colau i al seu govern. I és
que el pacte suposa una “contra-
dicció”, segons ell. “Colau es re-
feria al PSC com el partit de la mà-
fia”, va recordar. Les “contradic-

cions” que Forn va assenyalar de
Colau no es van quedar aquí.
Concretament, el portaveu con-
vergent va acusar el govern de
“falsa consciència social” i de te-
nir “tendència al sectarisme”.
“Els principis només serveixen per
a la campanya i després es desen
al calaix?”, va concloure.

CiU veu Barcelona“degradada”
» El portaveu convergent, Joaquim Forn, critica durament el primer any de govern d’Ada Colau

» Trias cedeix protagonisme al seu número 2, que agafa força per ser alcaldable a les eleccions del 2019

Xavier Trias i Joaquim Forn van fer balanç del primer any a l’oposició. Foto: CiU

Redacció
BARCELONA
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Les eleccions espanyoles del passat 20 de
desembre no van ser dolentes per a l’in-
dependentisme, però tampoc es pot dir
que fossin bones. ERC, amb nou diputats,
i CDC –sota la marca Democràcia i Lli-
bertat–, amb vuit diputats, van veure com
la formació més votada va ser En Comú
Podem, que va aconseguir 12 represen-
tants al Congrés. Ara, la manca d’acord
entre els principals partits espanyols per
formar govern dóna una nova oportuni-
tat a l’independentisme per mobilitzar els
seus votants el pròxim 26 de juny.

ERC i CDC, que aquesta vegada no es
presenta en coalició, tornen a apostar pels
mateixos candidats. Els republicans ho
fan per la dupla Gabriel Rufián-Joan Tar-
dà, amb Rufián com a número 1, mentre
que la candidatura convergent l’encap-
çalarà Francesc Homs, que va derrotar en
unes eleccions primàries Sílvia Requena.
Les dues formacions hauran de compe-
tir entre elles per atraure el vot indepen-
dentista, però al mateix temps hauran
d’intentar retallar la distància que els va
separar el 20D de la candidatura d’En
Comú Podem liderada per Xavier Do-
mènech, el qual torna a afrontar el rep-

te al capdavant de la formació que im-
pulsa Ada Colau.

“Sortim a guanyar. Nosaltres sí que po-
dem, tenim les majories socials per fer-ho”,
va declarar fa uns dies Rufián en una en-
trevista a l’Ara. Durant aquesta entrevis-
ta, el republicà també va assegurar que “vo-
tar Podem a Catalunya és rendir-se, és de-
manar permís”. D’altra banda, el candidat
convergent, Francesc Homs, va assegurar
en un acte de suport als imputats del 9N
que “el 26J hem de tornar a les urnes per
defensar Catalunya”.

BATET PER CHACÓN
L’única cara nova per al 26J és la socialis-
ta Meritxell Batet, que substitueix Carme
Chacón al capdavant de la llista del PSC
després que aquesta última renunciés a fi-
nals d’abril a repetir com a candidata dels
socialistes catalans. Batet té el repte de mi-
llorar els vuit diputats socialistes de les da-
rreres eleccions. Tot i que ja eren uns re-
sultats dolents per al PSC, les enquestes
tampoc són ara gaire prometedores.

Per últim, Ciutadans, amb Juan Carlos
Girauta repetint com a candidat, voldrà mi-
llorar els 5 diputats aconseguits, que van
suposar una decepció després que les en-
questes prèvies els van situar amb opcions
de victòria; mentre que el PP de Jorge Fer-
nández Díaz té totalment assumit que la
seva batalla no passa per Catalunya.

» Les noves eleccions espanyoles permetran al sobiranisme intentar mobilitzar més els seus votants 
» Els dos partits independentistes repeteixen candidats: Gabriel Rufián (ERC) i Francesc Homs (CDC)

Albert Ribas
BARCELONA

26J: una nova oportunitat

RENÚNCIA4El 20D va tenir una absència
entre les formacions polítiques catalanes,
la CUP. Ara a aquesta llista cal afegir-hi
Unió, que va anunciar a mitjans d’abril que
no repetiria. 

Els democristians, després de no acon-
seguir cap diputat en els darrers comicis,
en els quals van presentar Josep Antoni Du-
ran i Lleida com a candidat, han decidit no
tornar-ho a intentar. “No podem articular
una proposta electoral a curt termini. No
ha estat una decisió fàcil. L'hem pres amb
el cap”, va explicar Ramon Espadaler. Tot
i això, Espadaler va dir que la seva forma-
ció té futur perquè representa l’espai del “ca-
talanisme centrat”. Un espai que el líder
d’Unió veu orfe, motiu pel qual el partit ha
recomanat a la militància que voti en

blanc perquè, segons Espadaler, “cap par-
tit recull els nostres plantejaments”. 

D’altra banda, els motius de la CUP per
no presentar-se són coneguts. La forma-
ció de l’esquerra independentista, tal com
va explicar abans del 20D en el seu Con-
sell Polític celebrat a Perpinyà, considera
que “no té sentit presentar-s’hi”. “No ens
presentem a unes eleccions a les quals no
ens sentim interpel·lats a fer-ho. El Par-
lament espanyol no és un marc d’oportu-
nitat per a la consecució de la indepen-
dència”, van afirmar els cupaires el mes de
novembre a Perpinyà.

En aquesta ocasió, caldrà veure si algun
membre de la CUP, tal com va fer l’exdi-
putat Quim Arrufat, recomana el vot per
En Comú Podem o no.  

La CUP i Unió, absents
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Actualitat a la xarxa

#AliDEP

@KasperJuul_0: RIP Muhammad Ali. Un
dels més grans esportistes de tots els
temps. Gran exemple de l'esportista com-
promès, a diferència dels robots d'avui.

Un diari plural

per @ModernetdeMerda    

4Lo feixisme no és vida

No escriuria aquestes últimes línies
pesades i reincidents sobre Tortosa
si determinada gent no hagués
tractat a tot un país d'imbècil amb
una supèrbia lamentable.

Destacaria tres arguments
molt concrets que des de l'Ebre
s'han fet servir aquests dies per
justificar l'atreviment. Tres ar-
guments buits de contingut que,
pel bé de la democràcia, convin-
dria que no tornéssim a escoltar
mai més, enlloc, contra ningú.

Primer argument. "Hi ha gent
que ara tem les urnes, és curiós".

Sembla mentida que en ple
segle XXI, després d'haver patit
totes les catàstrofes possibles de-
rivades del feixisme, i creient que
sabem com funcionen les demo-
cràcies consolidades, encara si-
guem capaços de caure en aquest
parany. La democràcia va de vo-
tar, evidentment, però per sobre
de tot va d'assegurar i reconèixer
els drets humans bàsics. Si no es
compleix aquesta condició, el fet
de posar urnes davant d'una de-
cisió és irrellevant. Seria demo-
cràtic votar si preferim que ma-
tin els tortosins majors de 80 anys
amb una escopeta o bé amb una
ballesta, per exemple? 

Probablement no, perquè s'es-
taria violant la idea clau de la de-
mocràcia en nom d'una llibertat,
d'unes urnes, que no tenen res a
veure amb un sistema democrà-
tic. No, la condició humana no es
vota; es protegeix com sigui.

Per tant, ningú tem les urnes,
alcalde. Vostè, havent permès
que es voti si s'ha de retirar o no
un monument d'exaltació fran-
quista, ha afusellat un pilar bàsic
de la democràcia. Jo no temo les
urnes, temo els covards.

Segon argument. "És un tema
local dels tortosins. Deixeu-nos de-
cidir en pau". Aquest victimisme
de territori ferit pot ser utilitzat,
amb raó, en trenta mil casos. Hi ha
milers d'exemples que demos-
tren que l'Ebre, en general, ha es-
tat sovint maltractat. Però aquest
no n'és un. I, probablement, el cas
dels bous tampoc. Teniu mala
sort, tortosins, perquè els vostres
dos temes mediàtics tenen a veu-
re amb els drets humans i els
drets animals, i qui va contra con-
ceptes tan bàsics i globals com
aquests no pot pretendre escudar-
se en decisions d'àmbit local.

El que simbolitza la tortura
animal no és un divertimento lo-
cal de Tortosa, no és una opció
de vida d'un poble, és un atemp-
tat d'abast global que poc té a
veure amb fronteres munici-
pals. I el que simbolitza el mo-
nument feixista que exalta una
victòria d'un dictador no és una
anècdota de la vostra ciutat, no
és un costum llunyà o una tra-
dició que convé respectar, és
una tragèdia comuna que re-
percuteix en tots els demòcrates.
Siguin de Tortosa, de Bangkok o
de Berlín. Perquè posa en qües-
tió la mateixa democràcia.

Tercer argument. "No el con-
siderem franquista, l'hem rein-
terpretat".

És potser un dels arguments
més al·lucinants. La lògica de la
tradició, d'haver-se acostumat a
un símbol així, és molt perillosa.
Tan perillosa com utilitzada per
alguns tortosins. Seguint el seu ar-
gument, hauríem de preguntar-
nos si un dia els veïns de Maut-
hausen consideren que aquells
camps són espais històrics de lli-
bertat i d'amor perquè, des del seu
punt de vista, amb el pas del
temps han acabat considerant-ho
així, haurem de respectar aque-
lla decisió local i deixar de veure
els camps com a testimonis de
l'horror? Funciona així la me-
mòria històrica? És lamentable
que molts tortosins apel·lin al
costum, a la tradició o a una re-
interpretació subjectiva per de-
fensar una obra feixista. 

Feixista sense matisos. És un
fet gravíssim que la ciutat es pre-
gunti a si mateixa si ha de man-
tenir o no els honors al feixisme.
I és encara més insuportable que
el seu alcalde defensi aquesta
pràctica apel·lant precisament a
la democràcia que està contribu-
int a debilitar.

Posem-nos-ho al cap o no ti-
rarem endavant amb aquesta
pobra democràcia que acabem
d'iniciar. Les odes al feixisme no
es pregunten, sinó que s'eliminen.
No es deixen de veure com a fei-
xistes, encara que hagin passat els
anys. I, sobretot, no es conside-
ren mai temes locals. Perquè és
quan es consideren locals que,
amb el temps, acaben fent-se
globals i devastadors. Mai més,
sisplau, Tortosa. Mai més.

Les odes al feixisme

no es pregunten,

sinó que s’eliminen.

I no es consideren 

mai temes locals

4Canvi climàtic al PPC
per David Rabadà

Durant aquest abril de 2016 la
diputada del PPC Marisa Xan-
dri va utilitzar un article meu
publicat al diari e-Notícies per
tal de negar el canvi climàtic al
Parlament de Catalunya. Just
avui, i remenant Internet,  m'he
adonat de l'ús del meu article
per part del PPC. 

He de dir al respecte que el
meu article no nega l'acció hu-
mana en l'escalfament global,
només critica l'exageració que
alguns mitjans i científics n'han
fet al respecte. Prego, doncs,
que la política no faci cap ús
partidista de les discussions

entre científics. I una disculpa
per part del PPC no estaria
malament. 

El senyor Albiol potser
està molt avesat a fer crítiques
incendiàries, i potser els del
seu partit també, però en
ciència valorem els fets per
veure'ls clars, els contrastem
per saber si són reals i final-
ment proposem la interpre-
tació més lògica, que no sem-
pre acaba sent la més veraç.
És a dir, que el marge d'error
sempre volteja les hipòtesis
científiques. Que tal si fan el
mateix alguns polítics?

Un diari participatiu

#LoRiuÉsVida

@AdaColau: Perquè l'aigua és un bé
comú que hem de protegir, avui a
Barcelona érem una gran #Riuada5J.
#LoRiuÉsVida.

#LaPrimeraDona

@el_pais: Por primera vez, una mujer
ha logrado asegurarse la nominación
como candidata a la Presidencia de los
Estados Unidos.
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Parlen els
veïns

Josep
“Personalment ha-
via treballat amb
alguns tècnics del
Districte, així que
crec que mentre no
els canviïn a ells no
notaré cap diferèn-

cia. El que m’agradaria és que es poten-
ciés encara més el teixit associatiu i co-
mercial per fer més barri.”

Raquel
“Crec que es neces-
sita més que un any
per conèixer el ba-
rri, els seus proble-
mes i les seves ne-
cessitats. Confio en
què el nou regidor

estudiï la situació dels parcs, perquè en
molts hi ha pocs gronxadors i molts
nens que els volen fer servir.”

Josep Maria
“Ni coneixia l’antiga
regidora ni el que
tot just ha arribat,
però en la política i
per fer coses el mi-
llor és tenir estabili-
tat. Les Corts és un

gran barri i té de tot, però de vegades em
fa l’efecte que hi ha poca freqüència de bu-
sos pel volum d’usuaris.”

Marta
“Si és una persona
competent i respon-
sable ja em sembla
bé el canvi, tot i que
en aquest primer
any no he notat
grans diferències. El

que sí que voldria és tenir un altre institut
de secundària públic al barri i no haver d’a-
nar fins a la zona de Sant Joan de Déu.” 

Què et sembla el canvi de regidor de Laura Pérez a Agustí Colom?
per Pau Arriaga

Un diari obert

Bismilahi r'ahmani r'ahim. 30 d'octubre
de 1974. Kinshasa. Un jove (i invicte)
George Foreman ha estat apallissant Mu-
hammad Ali (32 anys) durant 5 assalts
seguits. És aberrant. Us recomano res-
catar el vídeo de YouTube. Són 5 assalts
terribles. Sembla impossible que Ali
s'aguanti dret. I no només s'aguanta dret.
Salta, gira, balla! Quan el sisè assalt s'es-
tà acabant, Ali engega. Foreman està tan
cansat de colpejar sense èxit que es fon
sobre el quadrilàter.Desapareix com un
ninot. Dos assalts més tard Muhammad
Ali tomba el gran (i jove) Foreman, que
queda doblegat als seus peus.

Aquesta és la fotografia precisa de la
vida de l'atleta més admirable que he
vist mai. Sempre amb tot en contra.
Sempre lluitant contra el políticament
correcte. Sempre guanyant al final.
Perquè, encara que no ho sabéssim
abans, ell ja tenia raó quan la seva raó
no era "correcta". Bob Arum, el pro-
motor de boxa més gran del món i ex-
agent de Muhammad Ali, explica que el
boxador li va ensenyar com ser fidel als
teus principis. És igual qui facis enfadar.
No et traeixis a tu mateix.

Ali va plantar-se contra la guerra del
Vietnam. Es va declarar objector de
consciència i va dir allò de "El Vietcong
no m'ha fet res. Cap vietnamita m'ha dit

mai negrata". Això va provocar que li re-
tiressin la llicència, el cinturó de campió
i que el 90% dels americans engegues-
sin una campanya delirant de despres-
tigi i insults cap a ell. Li va ser igual. Anys
després tothom va entendre quanta raó
tenia aquell negre. Contra la dreta na-
cionalista va fer el mateix que faria con-
tra Foreman. Aguantar. Ser fidel a ell ma-
teix. I esperar la victòria.

Muhammad Ali va lluitar sempre
contra un món que el detestava. Va
lluitar sempre contra una cultura que in-
tentava devorar-lo i anorrear la seva iden-
titat. Però mai no va cedir.

En una formidable entrevista a la
BBC explica una anècdota que resu-
meix la seva actitud vital (i el país on
va créixer). Després de guanyar la
medalla d'or als Jocs Olímpics el 1960,
va tornar a la seva ciutat natal (orgu-
llós i feliç) i va baixar al centre a dinar.
La cambrera li va dir "no servim els ne-
gres". Seguint l'impuls que va marcar
la seva vida, Muhammad Ali va con-
testar: "No vull que em serviu un ne-
gre, vull un bistec". Avui no només ser-
veixen els negres sinó que en tenen un
a la Casa Blanca.

Muhammad Ali va lluitar sempre.
Val la pena recordar que sempre hi ha
un vuitè assalt.

4Visca Muhammad Alí
per @orioljara

4Informació, coneixement i saber
per Jordi Lleal 

Massa vegades donem per certa una in-
formació que més tard es dóna per in-
correcta o falsa. Aquests darrers dies,
va córrer per la xarxa un article que s’a-
tribuïa a Lluís Llach i que més tard es
va aclarir que no era seu. Amb la in-
formació de la xarxa, com hem de pas-
sar pel sedàs tot el que ens arriba de for-
ma continuada i abassegadora com
un tsunami? La informació, respecte al
coneixement, pot ser com els arbres que
no et deixen veure el bosc: s’ha d’or-
denar, raonar, distingir i analitzar
abans de donar-la per certa. No sempre
l’equació a més informació més conei-
xement és certa, perquè amb informa-
ció esbiaixada ens podem fer un bon
embolic. 

Anem a pams. Amb una bona in-
formació podrem adquirir un coneixe-
ment correcte i amb aquest arribar a co-

nèixer en profunditat un tema, que és
el saber. En mans de qui està la infor-
mació? Qui té prou mitjans per, a tra-
vés de la propaganda moltes vegades
encoberta, fer-nos o intentar fer-nos
combregar amb rodes de molí? Qui
comprova i controla la veracitat de les
notícies i propaganda de productes de
tot tipus amb la que ens bombardegen
cada dia? No siguem ingenus, en l’ac-
tualitat les corporacions multinacionals
són les que tenen prou diners, i per tant
mitjans, per poder conformar un en-
tramat que defensi els seus interessos
econòmics particulars. Així estem, i
hem de ser molt curosos en saber es-
collir les nostres fonts d’informació. Per
sort estan apareixent a la xarxa diaris,
anomenats digitals, compromesos amb
la veracitat i l’objectivitat de les seves
notícies, i és d’agrair.

@SimplesComillas: “Ni una inteligencia
sublime, ni una gran imaginación, ni las
dos cosas juntas forman el genio; amor,
eso es el alma del genio”. Muhammad Ali.

@Sergi_Pla_: Volíem un riu ple de vida,
no de morts. #LoRiuÉsVida. #Vergonya-
Monumental. #Tortosa. #consultamo-
nument.

@encampanya: Obama viene en julio. Si
para entonces tampoco está claro quién
acaba de presidente del Gobierno, lo
recibirá Manolo el del Bombo.

Opinió en 140 caràcters
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La quarta edició del Festival
Jardins de Pedralbes ja és a to-
car. Aquest divendres es posarà
en marxa amb el concert que ofe-
rirà la banda irlandesa The Cran-
berries a partir de les 10 del
vespre. 

Aquesta banda de pop rock
va saltar a la fama internacional
a la dècada dels 90 amb el seu àl-
bum de debut ‘Everybody Else Is
Doing It, So Why Can’t We?’, del
qual en va vendre més de cinc
milions de copies als Estauts
Units. Després de set anys se-
parats, el 2010 van tornar a
ajuntar-se i el 2012 van publicar
el seu sisè disc ‘Roses’.

El Jardins de Pedralbes d’en-
guany consta d’un total de 16
concerts que combinen noms
clàssics de l’escena musical  in-

ternacional amb propostes des-
tinades a un públic més jove.
Entre les figures més destaca-
des en l’apartat dels clàssics hi
ha Charles Aznavour (25 de
juny), Paolo Conte (28 de juny)
Tom Jones (29 de juny), Geor-
ge Benson (4 de juliol)i Joan
Baez (10 de juliol).

A l’altre costat del cartell hi
haurà, entre altres, el duet ale-
many Milky Chance, que toca-
ran el 15 dejuny; James Morri-
son, el 17 de juny; The Lumi-
neers, que presentaran el seu no
disc el 26 de juny i el pop fran-
cès d’M83, que es podrà escol-
tar l’11 de juliol. 

The Cranberries van néixer el 1989. Foto: Arxiu

El Jardins de Pedralbes arrenca
divendres amb The Cranberries
» El concert de la banda irlandesa ja ha esgotat les seves entrades

» Charles Aznavour, Paolo Conte i Tom Jones, noms destacats 

El Juan Carlos I acull un debat
entre Rufián i Domènech 

POLÍTICA4L’Hotel Rey Juan
Carlos I serà l’escenari avui a les
9 del matí d’un debat cara a cara
entre el candidat d’ERC  a les
eleccions espanyoles, Gabriel
Rufián, i el candidat d’En Comú
Podem, Xavier Domènech.

El debat, organitzat per El
Periódico i Banc Sabadell servi-
rà perquè Rufián i Domènech
posin la damunt la taula les se-
ves principals propostes de cara
al 26J. El republicà exposarà els
seus arguments netament in-

dependentistes i segurament in-
sistirà en una idea que ha repe-
tit al llarg de la campanya: “Vo-
tar Podem, és rendir-se, és de-
manar permís”.

Per la seva banda, Domè-
nech, que ja va ser el guanyador
de les eleccions del 20D, podria
millorar aquells resultats, se-
gons les enquestes més recents.
De moment, una de les propos-
tes estrella que ha fet és inclou-
re al seu programa una taxa als
bancs rescatats.  

SOSTENIBILITAT4La Setmana
del Medi Ambient a les Corts
que el Centre Cívic Can Deu acull
des del passat 26 de maig acaba-
rà demà.

El cicle, que ha inclòs passe-
jades, tallers, tertúlies i altres ac-
tivitats, va arrencar el 27 de maig
amb el taller de dibuix ‘La vege-
tació del parc de les infantes’,
mentre que uns dies més tard es
va celebrar la tertúlia ‘Quins efec-
tes té sobre la nostra salut el verd
urbà?’, a càrrec de Margarita Tri-

guero, investigadora predocto-
ral del Centre de Recerca en Epi-
demiologia Ambiental (CREAL).

Les activitats van continuar el
2 de juny amb l’itinerari ‘L’art de
visitar un jardí. El turó de la Pei-
ra’, on els visitants van poder
gaudir d’un parc que permet veu-
re des d’un mateix punt el mar i
Collserola. L’endemà el protago-
nisme el van agafar els més petits,
que van poder gaudir de jocs
amb materials reciclats a la pla-
ça Concòrdia, mentre que el dis-

sabte 4 es va organitzar una ruta
original per la Maternitat i Sant
Ramon que va servir perquè el pú-
blic pogués escoltar sons de la ciu-
tat que normalment passen des-
apercebuts. 

Dilluns va arribar el torn de la
projecció del documental Black-
fish i del recital de poesia ‘La
Natura Poètica’. Els dies dedicats
al Medi Ambient acabaran demà
amb una jornada de portes ober-
tes a l’hort comunitari dels Jardins
de les Ceràmiques Vicens.

Ensenyament | Demà se celebra el 17è  Fòrum de recerca
L’Escola Tècnica Superior d’Enginyeria Industrial de Barcelona (ETSEIB) serà la 
seu demà del 17è Fòrum de recerca de les Corts. El fòrum és un certamen al qual

concorren alguns dels treballs realitzats per l’alumnat d’ESO del districte. Té com a
objectiu fer un reconeixement del treball d’investigació d’alumnat i professorat.    

Redacció
PEDRALBES

Rufián, en un acte de la passada campanya electoral. Foto: ERC

El Medi Ambient, protagonista

La visita al Jardí del Turó de la Peira, una de les activitats. Foto: Arxiu
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Teresa Sendra |Psicóloga Clínica directora de los programas de entrenamiento de la mente del Centro Denken

¿Qué entrenamientos realizan
en Denken?
Somos un centro integral de en-
trenamiento de la mente. Fortale-
cemos los dominios cognitivos
(memoria, atención, calculo, fun-
ciones ejecutivas, etc) y enseña-
mos a las personas a realizar los
cambios que desean en sus vidas
a través del entrenamiento de la
mente. 

¿Cuándo habla de cambios, a
qué se refiere?
Cada persona está siempre afron-
tando algún tipo de cambios. Hay
quien quiere dejar de fumar, quien
debe dejar su pareja, quien quiere
cambiar de empleo, quien quisiera
hacer una elección de vida, quien
quiere mejorar su bienestar men-
tal, etc. Son innumerables los
ejemplos. El problema son las re-
sistencias de los propios patrones
mentales a realizarlos y esto se
transforma en obstáculo, frustra-
ción y consecuencias emocionales.
Nuestro entrenamiento basado en
la técnica del mindtrainer y mind-
fulness está orientado a vencer
estas resistencias a través de una
disciplinada metodología de 8 se-
manas que cambia los patrones
de percepción mental liberando
energía y voluntad hacia el cambio
deseado.

¿Por qué habla de entrenamien-
tos y no de terapias?
Porque nuestro enfoque es el

bienestar mental de las personas y
tiene objetivos de prevención y
bienestar. Este bienestar se consi-
gue con nuestros entrenamien-
tos cognitivos donde usamos el
aprendizaje y fortalecimiento
neuronal que modifican los ac-
tuales mapas mentales creando
mejores y nuevas posibilidades de
percepción de la realidad. Los
efectos se concretizan en un
menor estrés y ansiedad, una
mayor autoestima y globalmente
un aumento del capital mental
para vivir mejor.

¿Es como ir a un gimnasio?
Sí, efectivamente. El cerebro, res-
ponsable de nuestros patrones
mentales y reserva cognitiva, es
absolutamente modificable y
plástico. Esto ha significado un
enorme progreso para las neuro-
ciencias ya que han demostrado a
través de pruebas de neuroima-
gen que si entrenamos la mente
(como en un gimnasio entrena-
mos los músculos) podemos con-
seguir cambios substanciales en
el cerebro y de consecuencia en
todo lo que está relacionado con
el; las funciones cognitivas, las
competencias emocionales, nues-
tra manera de percibir la realidad,
etcétera.

¿Qué resultados han conse-
guido?
Tenemos clientes desde 13 a 93
años, cada uno con sus exigen-

cias, le puedo solo decir que los
clientes que se entrenan en me-
jorar la reserva cognitiva vienen
a “nuestro gimnasio” desde hace
más de un año, por otra parte los
clientes que han tenido que
afrontar cambios en la propia
vida no solamente los han reali-
zado si no que continúan el en-
trenamiento en sus propios
hogares y han mejorado nota-
blemente la propia calidad de
vida. 

¿Es un resultado medible?
Absolutamente sí. Le hago un
ejemplo real. El señor M.R, y la se-
ñora R.S son nuestros clientes, el
tiene 78 años y ella 68. La señora
R.S tiene un principio de Alzhei-
mer y se entrena cognitivamente
con nosotros. Sabemos que los
cambios que produce esta enfer-
medad en la vida diaria de una pa-
reja son enormes. La incógnita
sobre el futuro de su mujer y de la
propia vida aumentaron muchí-
simo los niveles de ansiedad y es-
trés y en algunos momentos hasta
la depresión se apoderaba del
señor M.R. Hemos procedido con
el señor M.R a medir los niveles de
estrés y ansiedad (junto a otros)
antes y después del entrena-
miento. Los resultados han sido
sorprendentes ya que ha dismi-
nuido el estrés, desde fuerte estrés
a  poco, y los niveles de ansiedad
de ansiedad fuerte a ansiedad leve.
¿Qué ha sucedido? Ciertamente el

deterioro cognitivo  de su señora
no ha desaparecido (aunque sí se
ha estabilizado gracias al entrena-
miento que realiza), ni tanto menos
se ha separado de ella. En síntesis,
la realidad no ha cambiado para el
señor M.R. Lo que ha sucedido es
que el señor M.R ha modificado su
propia percepción de la realidad y
ha encontrado, gracias al entrena-
miento propuesto, una estrategia
de afrontamiento sobre las causas
del estrés y ansiedad que lo ha-
cían sufrir.

¿Pareciera que las soluciones a
los males del siglo XXI  (estrés,
ansiedad, depresión, etcétera.)
están al alcance de la mano?
Para cambiar hay que cambiar.
No hay que delegar solo a un fár-
maco la solución del estrés, la an-
siedad y la depresión. Será
siempre una solución mecánica
pero que no elimina la causa. La
solución real está en la forma
que entrenamos nuestra mente
y la voluntad de cambiar. Basta
saber cómo.

Denken: Entrena y fortalece la mente. 
Realiza los cambios deseados evitando 

el estrés, la depresión y la ansiedad 

BRAIN WELLNESS DENKEN
Madrazo 33-37. 3era. 2da 

Barcelona 08006 
Tel. 935477180

www.centrodenken.com 
tsendra@centrodenken.com
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El Concurs Internacional de
Música clou la seva 12a edició
CULTURA4El Concurs Inter-
nacional de Música de les Corts
(CIM) va clausurar la seva 12a
edició a finals de maig després
de la celebració de la seva gran
final a l’Auditori AXA.

En la categoria de cant el pri-
mer premi va ser pel baríton
Carles Pachón, mentre que la so-
prano Laura Martínez va ocupar
la segona posició. En la catego-
ria instrumental els guanyadors
van ser el Dúo Vallès Vera, for-
mat per Miquel Vallès i Elisa-
beth Vera, mentre que el segon
classificat va ser el pianista Ru-
bén Angel Russo. 

Pel que fa als premies espe-
cials, el concert organitzat per
l’Aula d’extensió Universitària
de les Corts Est va ser pel mateix
Ruben Angel Russo, mentre
que la soprano Beatriz de Sou-
sa es va endur el concert dins el
cicle ‘Les Veus del Monestir’. La
beca del curs Barcelona Opera
Studio 2016-2017 va ser per
Carles Pachón i el concert de
tancament de la Festa Major de
les Corts 2016 va reconèixer
Laura Martínez del Río.

Per últim, el premi del pú-
blic va ser per al pianista Jor-
ge Nava.  

La plaça de Can Rosés va ser
l’escenari dissabte passat de la
celebració del 20è aniversari
de la colla de diables i tabalers
Els Bocs de Can Rosés, que ha
arribat a la seva segona dècada
en un gran estat de forma. Els
Bocs van néixer l’any 1996 en el
marc de la celebració de la Fes-
ta Major.

La jornada de celebració va
arrencar a dos quarts de sis de
la tarda amb el Cor Mariner
del Pony Pisador i mitja hora
més tard es van celebrar les
primeres olimpíades de foc  de
la colla. Després de l’espectacu-
lar inici  va arribar l’hora de la ta-
balada, que es va posar en mar-
xa a les vuit. Mitja hora més tard
el PD (PunxaDiscos) Butiflers va
animar la festa amb la seva mú-
sica  i a les deu de la nit, amb el
cel completament fosc, el pro-
tagonisme va anar a parar a la
Roda de Foc. 

El foc va continuar sent el
protagonista i a tres quarts d’on-
ze va començar la Gran Ceptro-
tada, sens dubte la més gran que
s’ha vist mai al barri. El tram fi-

nal de la diada, que va tenir
com a convidats els Diables
del Carmel,  va estar amenitzat
per la PunxaDiscos Marikar-
men Free. Al llarg de tota la
diada la plaça de Can Rosés va
presentar un gran aspecte i es
va omplir de gent.  

SALUT DE FERRO
La jornada va servir per de-
mostrar que la colla passa per
un gran moment. De fet, fa
unes setmanes, el cap de colla
dels Bocs, Manel Zamorano,
explicava a aquesta publicació

que viuen “el millor moment de
la nostra història”. Zamorano,
que fa un any i mig que és al
capdavant del grup, explicava
que “actualment, entre taba-
lers i diables, som una quaran-
tena de persones, però la gent
està molt implicada, som am-
biciosos i creiem que podem se-
guir creixent”.

La colla ha anunciat que la
celebració del 20è aniversari
continuarà el pròxim mes d’oc-
tubre amb diferents sorpreses.
Queda clar que els 20 anys s’han
de celebrar com Déu mana. 

Els Bocs, en un moment de la celebració. Foto: Javier Monsalve

Els Bocs celebren els 20 anys de
la colla a la plaça de Can Rosés

Redacció
LES CORTS
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La nostra societat es transforma a
una velocitat de vertigen i aquests
canvis constants fan que, dia rere
dia, sorgeixin noves necessitats
que requereixen resposta. Per això,
durant el curs 2015-16 que s’aca-
barà en poques setmanes, els alum-
nes de diferents cursos de secun-
dària dels centres del districte han
dut a terme una proposta peda-
gògica que ha consistit a diferents
projectes de serveis comunitaris,
col·laborant amb entitats, col·lectius
i associacions del districte i de la ciu-
tat. Amb aquestes accions es vol
complementar els continguts ha-
bituals del seu procés d’aprenen-
tatge, al mateix temps que els joves
ajuden a atendre les necessitats de
la comunitat i s’apropen encara
més al seu entorn i a la realitat so-
cial més immediata.

El procés i els resultats d’a-
quests ja es poden veure en una
exposició que es pot visitar a l’Es-
pai Expositiu de les Corts, a la
planta baixa de la seu del Distric-
te. La mostra estarà oberta al pú-

blic entre les 9 del matí i les 8 del
vespre durant els dies feiners d’a-
quest mes i el mes que ve.

9 ESCOLES, 20 PROJECTES
En total, nou centres educatius
han participat en aquests projec-
tes de serveis comunitaris que ara
es poden veure a l’exposició. Es
tracta de l’Institut Ausiàs March,
l’Escola Moragas, els Maristes Sants-
Les Corts, l’IES Les Corts, el Col·legi

Pare Manyanet, el Col·legi Sant
Ramon-Sagrat Cor, l’Escola Solc, el
Col·legi Santa Teresa de Lisieux i
l’Escola Thau.

Els Maristes han estat el centre
que més projectes ha impulsat. En
total, els 102 alumnes de quart d’E-
SO del col·legi han participat a
vuit projectes. Repartits en grups,
els estudiants han col·laborat en ini-
ciatives per ajudar els seus com-

panys de primària, com Cançó Res-
posta, ensenyem els altres o Pa-
drins de reforç, llegir i aprendre és di-
vertit, però també han dut a terme
projectes per tenir cura del medi
ambient, com Esmorzars sostenibles
i saludables, cuidem la nostra salut
i el nostre planeta i d’altres de cai-
re més social, com les campanyes
del Banc de Sang o el Banc dels Ali-
ments o la Plataforma contra les
Violències de Gènere, entre d’altres.

Els 185 alumnes de tercer i
quart de l’IES Les Corts han des-
envolupat un total de tres projec-
tes. Els més joves han donat un cop
de mà a Amnistia Internacional, im-
plicant-se en projectes relacionats
amb la violació dels drets humans.
Pel que fa als estudiants de quart,
les seves tasques van ser col·labo-
rar en la Barcelona Magic Line
(una jornada solidària en benefici
de Sant Joan de Déu) i participar en
diferents accions de voluntariat
amb diferents associacions com
menjadors socials, centres de pa-
ràlisi cerebral o menjadors socials.

El Col·legi Pare Manyanet ha es-
tat el centre amb més alumnes par-
ticipants. En total, els 275 nois i
noies de primer, segon i tercer de
secundària han tirat endavant tres

projectes, un per curs. Els més jo-
ves s’han encarregat del programa
Petits amics de la gent gran, en
col·laboració amb la Residència
d’Avis de les Corts. En canvi, els
alumnes de segon han desenvo-
lupat el projecte Aprenc a llegir, un
projecte transversal per fomentar
la lectura entre els alumnes de
P5, mentre que els més grans han
visitat les instal·lacions del Banc d’A-
liments a la Zona Franca i han aju-

dat en les tasques d’organització i
classificació d’aliments.

A més, els alumnes del pro-
grama Transició a la Vida Adulta
(TVA) de l’Escola Jeroni de Moragas
han col·laborat amb els estudiants
de l’Escola Zürich en el procés de
recollida de menjar excedent d’a-
quest centre per tal de portar-lo a
la parròquia i que, des d’allà, es re-
parteixi pel barri.

Per la seva banda, els 77 alum-
nes de quart de l’Institut Ausiàs
March han participat activament
en l’elaboració de cartells, la coor-
dinació i l’explicació als seus com-
panys del que és El Gran Recapte
del Banc dels Aliments.

La gent gran ha estat el col·lec-
tiu al qual han ajudat els 51 estu-
diants de quart del Col·legi Sant Ra-
mon Sagrat Cor. Durant set ses-
sions, els joves els han apropat el
món de les noves tecnologies. Els
64 alumnes de tercer del Santa Te-
resa de Lisieux han dut a terme el
mateix tipus d’activitat.

Pel que fa als estudiants de
quart de l’Escola Solc, la seva tas-
ca ha consistit a donar suport en la
recollida d’aliments i joguines i en
la difusió de campanyes que la Fun-
dació Comtal va impulsar a les
xarxes socials. Es van centrar en la
seva feina al districte de Ciutat
Vella durant el passat Nadal.

Per últim, a l’exposició es podrà
veure el resultat de la feina que els
alumnes de tercer de l’Escola Thau
han fet en col·laboració amb el
Banc de Sang. Es tracta d’una cam-
panya de recollida que es va im-
pulsar durant la Festa Major del
centre i les seves accions de difusió.

Més enllà de l’educació
» L’Espai Expositiu de les Corts acull una mostra sobre projectes de serveis comunitaris que

han dut a terme els estudiants de diferents cursos dels centres de secundària del districte

La mostra es podrà
visitar durant aquest

mes i tot el juliol

Redacció
LES CORTS

Dues de les imatges que es poden veure a la mostra que es fa a l’Espai Expositiu. Fotos: Ausiàs March i Sant Ramon-Sagrat Cor

CONTINGUT ELABORAT AMB LA COL·LABORACIÓ DE L’AJUNTAMENT DE BARCELONA

Els estudiants han
treballat amb entitats
com el Banc de Sang
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La FAVB ha dut a terme una enquesta a una cinquantena de col·lectius veïnals per tal de 
conèixer quines són les millores que els veïns reivindiquen en temes com urbanisme o mobilitat

L’estat de la ciutat, a examen
INFORME/ Els veïns tenen molt a dir en com
volen que sigui l’urbanisme dels seus barris.
Així ha quedat demostrat en un informe que
la FAVB ha presentat recentment en el marc
del Fòrum veïnal sobre l’urbanisme de la ciu-
tat. El document, que mostra el resultat de
dos qüestionaris que han contestat 52 asso-
ciacions de veïns, recull les conclusions de la
consulta ordenades per districtes i reflecteix
les demandes en àmbits com l’urbanisme, la
mobilitat, l’ensenyament o els equipaments.

Així doncs, a Sants-Montjuïc els veïns de-
nuncien la desigualtat que hi ha entre la Ma-
rina i la resta de barris. El veïnat considera
que cal millorar la mobilitat d’aquest territori
i potenciar l’oferta lúdica i de lleure per a to-
thom. També denuncia la contaminació de
les zones industrials. Des dels barris propers
al nucli de Sants, es demana lluitar contra el
soroll de les terrasses a les nits.

Els resultats a les Corts, en canvi, incidei-
xen a instar l’Ajuntament a considerar molt
més les decisions dels veïns en el projecte de
les superilles o en les reformes de la Colònia
Castells –ja encaminada– o el pla Anglesola.
Els cortsencs també reclamen una residència
pública per a persones amb discapacitats,
posen l’accent en la pobresa i les persones
que dormen al carrer cada nit i demanen mi-
llores en el manteniment de les zones verdes.

A Sarrià-Sant Gervasi la mobilitat i la reivin-
dicació de més línies de bus nocturn és el tema
estrella. Des de Can Caralleu volen un local per
a l’associació de veïns i que es reasfaltin els ca-
rrers i a les Planes creuen que cal combatre el
soroll dels Ferrocarrils de la Generalitat.

Els espais per als vianants i de convivèn-
cia pública són les grans demandes a l’Ei-

xample. A més, els veïns reclamen la creació
d’escoles, de zones verdes i la necessitat
d’impulsar l’habitatge de protecció oficial,
millorar la gestió del turisme a la Sagrada Fa-
mília i avançar en la connexió del tramvia.

El turisme també és l’eix central de les de-
mandes a Ciutat Vella, però els seus veïns
també volen més equipaments i la millora
de l’accessibilitat a escoles i residències. A la
Barceloneta demanen reforçar el Pla Espe-
cial de Reforma Interior (PERI) del barri.

Pel que fa a Gràcia, la gran reivindicació
que fan els veïns és la renovació del Pla
d’Habitatge. Altres demandes són la millora
de les voreres al nord del districte i la modi-
ficació de la línia de bus 87. També es de-
mana reformar l’entorn de la plaça Joanic.

Els veïns de Sant Martí reclamen més dià-
leg amb les institucions. A més, volen equi-
paments públics i esportius per a totes les
edats i que es reforci la xarxa d’autobusos.
També demanen que es doni una empenta
al teixit industrial del districte.

A Sant Andreu es posa el focus en la re-
solució dels plans urbanístics vigents que
estan aturats, com el PERI de la Maquinista a
Bon Pastor. La mobilitat és una altra gran de-
manda i els veïns reclamen que s’avanci en
les obres del TGV.

La reivindicació més important a Nou Ba-
rris és la remodelació i el manteniment de l’es-
pai públic. La renovació i millora dels parcs o
el reforç de la xarxa de transport urbà són els
altres punts que consideren que cal millorar.

Per últim, els veïns d’Horta-Guinardó
també incideixen en les deficiències del
transport públic i reclamen millores als ca-
rrers i nous centres educatius i sanitaris.

MANIFESTACIONS/ El cap de setmana del 28 i el 29 de
maig, la ciutat es va convertir en l’escenari de dues ma-
nifestacions en defensa dels drets socials i laborals.

La primera d’elles, anomenada Marxa de la Dignitat,
va reunir prop d’un miler de persones d’entitats, partits
polítics i sindicats als Jardinets de Gràcia. Sota el lema ‘Pa,
treball, sostre i dignitat’, els manifestants van protestar con-
tra les polítiques d’austeritat, van reivindicar el dret a
l’habitatge i van demanar igualtat social i unes condicions
laborals dignes. Els participants van recórrer el passeig de
Gràcia i van acabar la seva marxa a la plaça de Catalun-
ya, on es van fer els parlaments i es va cloure l’acte.

La segona concentració, la que es va organitzar diu-
menge 29, va ser molt més nombrosa (60.000 assistents
segons els organitzadors, 8.000 segons la Guàrdia Urba-
na). Sota el lema 'Els drets no se suspenen: treball digne,
drets socials i democràcia real', més de 40 sindicats i en-
titats socials i sobiranistes van convocar aquesta mani-
festació com a resposta a les suspensions de les lleis d'e-
mergència energètica i habitacional i de la llei d'igualtat
per part del Tribunal Constitucional. La manifestació va
començar a la plaça Urquinaona, va baixar per la Via Laie-
tana i va acabar al Pla de Palau, davant la seu de la Dele-
gació del govern espanyol a Barcelona.

Milers de ciutadans surten al carrer
per defensar els drets socials i laborals TROBADA/Els dies 1 i 2 de juliol, l’Assemblea de Barris per

un Turisme Sostenible (ABTS) organitzarà un fòrum veï-
nal sobre turisme amb la col·laboració de la FAVB i la CON-
FAVC. “El fòrum neix perquè volíem crear un espai obert
on poder parlar de temes que no podem parlar durant les
assemblees”, explica Daniel Pardo, de l’ABTS.

Les activitats es faran a l’Espai Jove La Fontana de Grà-
cia i arrencaran amb la presentació a càrrec de les entitats
organitzadores i dues ponències de geògrafs que genera-
ran temes de debat obert. Durant el matí del dia 2 s’orga-
nitzaran tallers i dinàmiques participatives sobre temes com
el canvi d’usos en espais públics, el model econòmic o la si-
tuació del port amb els creuers, el medi ambient i la soste-
nibilitat, on participaran activistes del Comitato Nograndi-
navi d’Itàlia. A la tarda es farà un debat sobre formes d’au-
toorganització i la cloenda, amb música a l’aire lliure.

Preparen un fòrum sobre
turisme per al mes vinent

veïns en línia

Una imatge de la protesta del dia 29. Foto: CONFAVC

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona
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EQUIPAMENTS/ El passat 31 de
maig, sis associacions de veïns van
denunciar l’incompliment d’un
conveni que l’Ajuntament i Tele-
fónica van signar l’any 2007. La
companyia es comprometia a as-
sumir la conversió de nou edificis
antics en equipaments a canvi de
la requalificació d’un solar. 

Els veïns van reclamar que el
tema torni a sobre la taula i van
anunciar que han demanat una
reunió amb la regidora Janet Sanz
per conèixer la seva valoració del
conveni, analitzar les possibilitats
que hi ha perquè la ciutat rebi els
equipaments i revisar el projecte
d’edificació a l’antic edifici de la
companyia a l’avinguda de Roma.

Reclamen que
Telefónica compleixi
un conveni de 2007

OCUPACIÓ/ En un comunicat que signa
conjuntament amb l'Associació de Veïns de
la Vila de Gràcia, la FAVB es va posicionar a
principis de mes en contra del desallotja-
ment del Banc Expropiat (Gràcia), va defen-
sar la tasca social que els col·lectius que l’han
gestionat han dut a terme i va reafirmar el
seu suport a trobar una solució que permeti
la seva continuïtat i a desenvolupar políti-
ques “que frenin el procés especulatiu que
està en l’origen del problema”.

La federació critica el desallotjament del
local, assegurant que és “una mostra de com
s’ha resolt la crisi financera generada per la
bombolla especulativa”. La FAVB denuncia la
“persistent pressió especulativa” que pateix
la Vila de Gràcia i assegura que “l’immoble
mai no hauria hagut de tornar a mans priva-

des i les entitats del barri tenen tot el dret de
reclamar-lo per a fins socials”. Des de la FAVB
apunten que cal trobar una solució i que, se-
gons ells, aquesta passaria per una reflexió
conjunta entre els col·lectius del Banc, el tei-
xit associatiu del districte i les administra-
cions, que “han de fer tots els esforços per
obrir portes i no enquistar la situació”.

La FAVB també lamenta la situació de
tensió que viu el barri i destaca “les mobilit-
zacions pacífiques” dels veïns, tot i que
apunta que no els semblen “adequades de-
terminades actituds”. El comunicat també té
paraules per a l’acutació policial, la qual titlla
de “forassenyada” i diu que “ha contribuït a
trencar el clima de convivència”. Per últim, la
FAVB denuncia la gestió que Xavier Trias va
fer del cas durant el mandat passat.

La FAVB defensa la tasca social del Banc
Expropiat i confia en la seva continuïtat

URBANISME/ La Plataforma con-
tra l’Hotel del Rec Comtal i en De-
fensa del Patrimoni Històric va
tornar a organitzar una assemblea
el passat 28 de maig. “Van venir
una cinquantena de veïns i vam ex-
plicar que ens oposem a la cons-
trucció d’un bloc de pisos socials:
creiem que l’espai no és el més
adequat”, explica Maria Mas, co-
ordinadora de la plataforma.

Mas explica que estan recollint
signatures en contra del bloc i
diu que volen fer una altra troba-
da abans de l’estiu. A més, el dia 17
d’aquest mes, l’Antic Teatre orga-
nitzarà una actuació reivindicati-
va que anirà des del Palau de la
Música fins al davant de l’hotel.

Segueix la lluita
dels veïns del 
Rec Comtal

REIVINDICACIÓ/ La Marea Pen-
sionista ha tornat a fer sentir la seva
veu. Aquesta vegada, la platafor-
ma va organitzar una concentra-
ció davant del Tribunal Superior de
Justícia de Catalunya el passat 10
de maig per mostrar el seu rebuig
a la politització del sistema judicial.

“Van venir gairebé 500 perso-
nes i vam protestar perquè els jut-
ges primen els interessos dels po-
lítics als dels ciutadans”, explica el
portaveu Domiciano Sandoval.
Els pensionistes van protestar per
la congelació del sistema públic de
pensions amb efecte retroactiu.
Sandoval explica que, si cal, por-
taran les seves reivindicacions al
Tribunal d’Estrasburg.

Marea Pensionista:
no a la politització
de la justícia

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona

veïns en líniaveïns en línia

“És molt important que es fomenti la
solidaritat entre barris, d’aquí o de fora”

ENTREVISTA/Del 27 d’abril al 2 de maig, una
delegació catalana va visitar Buenaventura
(Colòmbia) per supervisar sobre el terreny
l’actuació de l’empresa catalana TCB, acusada
de greus impactes socials i ambientals. Entre
els integrants de la delegació hi havia Joan
Maria Soler, vicepresident de la FAVB. Ara par-
lem amb ell d’aquesta experiència i de la vo-
luntat de la FAVB de defensar els drets
humans més enllà de les fronteres de la ciutat.

Com va anar el viatge a Buenaventura?
Va ser revelador. Vam poder conèixer una re-
alitat molt diferent de la que vivim a casa nos-
tra, però amb la qual tenim alguns vincles, com
la presència de l’empresa TCB, que és catala-
na. Allà hi volen construir el port més impor-
tant de l’Amèrica Llatina al Pacífic i això alte-
ra, i molt, la vida als barris costaners.

Es tracta d’una zona que supera tots els ín-
dexs del país en violència i vulneracions de
drets humans. És tan greu la situació?
Molt, i no només al país, sinó a tot el continent.
De fet, només Juárez, a Mèxic, té una situació
pitjor. La població pateix una pobresa extre-
ma, no hi ha hospitals –el més proper és a Cali,
a 150 quilòmetres– i com a molt tenen 2 o 3
hores d’aigua potable al dia. La gent es quei-
xa que, mentre grans empreses fan el seu gran
negoci, les condicions de vida no milloren.

Van poder comprovar si, com creien, la fi-
lial de l’empresa TCB està implicada en la
vulneració de drets humans a la ciutat?
No som detectius, però la gent assenyala
aquestes empreses i diu que, per activa o per
passiva, tenen relació amb la situació de vio-
lència. Però no tenim elements per arribar a
una conclusió així. Tot i això, les dades diuen
que en els darrers anys hi ha hagut uns 8.700
assassinats i més de 2.000 desapareguts.

Van poder visitar les instal·lacions de l’em-
presa? Els van rebre bé?
Sí, la rebuda va ser correcta, molt ben prepa-
rada per part d’ells, cuidant tots els detalls al
màxim per transmetre una imatge de trans-
parència i netedat.

A banda d’aquesta empresa, també volien
confirmar si altres companyies catalanes te-
nen interessos a la ciutat. Què van trobar?
Volíem parlar amb Esteyco perquè han fet el
masterplande Buenaventura, però no van res-
pondre la nostra petició fins una hora abans
que agaféssim l’avió de tornada. Ens fa la sen-
sació que volien evitar la trobada.

Fa un any, el Parlament es va comprometre
a seguir la situació. S’ha fet alguna cosa al
respecte des de les institucions?
Sí, de fet el viatge forma part d’aquesta voluntat
i el passat dia 3 vam fer-ne una presentació al
Parlament. A més, sabem que es vol impulsar
un organisme per vigilar el comportament ètic
de les empreses catalanes a l’estranger.

Creu que és positiu per a la FAVB implicar-
se en accions exteriors o s’hauria de res-
tringir l’àmbit d’actuació a la ciutat?
Creiem que és molt important que es fomenti
la solidaritat entre barris, siguin de la nostra ciu-
tat o de fora. Això forma part del nostre ADN. 

Què els diria als veïns que volen ajudar en
casos com aquest? Què es pot fer des d’aquí?
Han de saber que hi ha un organisme que vet-
lla pel dia a dia a Buenaventura i a tot aquest
país, que és la Taula Catalana per la Pau i els
Drets Humans a Colòmbia, i hi ha moltes ma-
neres de col·laborar amb ells. Per part nostra,
volem continuar amb el projecte i fer xerra-
des explicatives als barris, però això encara
hem de treballar-ho bé.

Joan Maria Soler / vicepresident de la Federació d’Associacions de Veïns i Veïnes de Barcelona (FAVB)
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L’Eix comercial Sants-les Corts ja
compta les hores perquè arrenqui
la seva Mostra de Comerç al ca-
rrer Galileu, que tindrà lloc aquest
dissabte dia 11 durant tot el dia.
Des de l’associació han destacat
que “el nombre de botigues que
s’estan apuntant a la mostra va in-
crementant per moments”, raó
per la qual s’espera una gran
participació de comerciants i
d’assistència de públic. Un públic
que podrà gaudir de diverses ac-
tivitats que s’han organitzat per
dinamitzar la jornada. 

La fira comptarà amb dos es-
cenaris que es muntaran al ca-
rrer Galileu amb Violant
d’Hongria i a Can Bruixa. Allà
s’hi faran diverses actuacions i
exhibicions, com ara la de gim-
nàstica rítmica de l’Esportiu Ba-

drena –a dos quarts d’una del
migdia a Violant d’Hongria–, la
classe magistral de zumba, a cà-
rrec de Davitxo Torres –a les set
de la tarda, també a Violant
d’Hongria– o l’actuació de l’es-
tudi de dansa Carmen Capa-
rrós –al migdia a la tarima de
Can Bruixa–. També hi haurà te-
atre infantil i contacontes perquè
els més petits no s’avorreixin du-
rant la mostra. 

Però a més, Sants-les Corts
instal·larà el seu Espai Solidari,
entre avinguda Madrid i el carrer
Saleta, on es vendrà el got solidari
de l’entitat –a la venda per un
euro– i s’hi celebraran sortejos.

Des de l’associació també
han volgut destacar com darre-
rament “han incrementat el
nombre d’associats”, gràcies “a
esdeveniments com les mostres
al carrer”, asseguren. 

El carrer Galileu tornarà a omplir-se de parades. Fotos: Sants-les Corts

La mostra de comerç de 
Sants-les Corts a Galileu, a punt

» Els botiguers celebren dissabte la fira de benvinguda a l’estiu
» Hi haurà dos escenaris on es faran actuacions i exhibicions diverses

Música, tallers i gastronomia
en la Setmana dels Mercats

DINAMITZACIÓ4La segona
meitat del mes de maig va tornar
a estar dedicada als mercats.
Coincidint amb la Setmana In-
ternacional dels Mercats, el con-
sistori s’ha adherit a la campan-
ya Estima el teu mercat, una ini-
ciativa d’àmbit mundial que pre-
tén fer valdre aquests equipa-
ments i impulsar-los entre els
clients. Emmarcat en aquesta
setmana, Ajuntament, Merca-
barna i Diputació també han
desenvolupat la campanya Tria
mercat, tria salut, que pretén
promocionar l’alimentació fres-
ca i saludable. 

Al llarg d’aquells 15 dies, di-
ferents mercats de la ciutat van
programar tot un seguit d’acti-
vitats per a tota la família. Des de
xerrades sobre alimentació sa-
ludable i productes de tempora-
da, passant per actuacions mu-
sicals i activitats infantils, i arri-
bant a demostracions de cui-
ners famosos o showcookings,
molt de moda darrerament. 

La campanya Estima el teu
mercat s’impulsa des de fa uns
anys a diversos mercats del món,
i vol posar de manifest la im-
portància d’adquirir productes
frescos i de temporada.

La Confederació de Comerç
cessa Miquel Àngel Fraile 

POLÈMICA4La Confederació
de Comerç de Catalunya (CCC)
va cessar a principis de mes el
seu secretari general, Miquel
Àngel Fraile, perquè, segons in-
dica, “els comptes dels darrers
exercicis s’han tancat amb pèr-
dues”. Segons la CCC, la junta
“ha perdut la confiança en la tas-
ca de Fraile perquè els comptes
dels darrers exercicis s’han tan-
cat amb pèrdues”.

Segons va avançar El Perió-
dico han confirmat fonts de la
CCC a aquesta publicació, una
auditoria externa hauria detec-

tat un forat de més de dos mi-
lions d’euros als comptes. 

Segons ha explicat el mateix
Fraile, ell hauria posat a dispo-
sició el seu càrrec perquè  s’han
arrossegat anys de pèrdues, però
ha negat  que hi hagi cap irre-
gularitat. Segons va indicar El
Periódico, la CCC també ha re-
llevat de les seves funcions a
Rosa Maria Serrano, directora
del departament de Formació de
l’entitat i esposa de Fraile. 

La presidenta de la CCC, Rosa
Eritja, ha assumit les funcions de
Fraile de manera interina. 

El Pedralbes Centre 
omple la seva plaça de ‘blues’
MÚSICA4La plaça del Pedralbes
Centre torna a acollir una nova
edició del cicle de música Live
Music, que com ja va fer l’any
passat portarà al districte “el
millor blues autòcton, un estil
“elegant, fresc i dinàmic”, el
qual “concorda amb els clients de
Pedralbes Centre”, asseguren
des de la superfície. 

Les actuacions –que són gra-
tuïtes– va arrencar dissabte pas-
sat amb l’actuació de Chino &

The Big Bet, i seguiran aquest
dissabte amb Totablues Buo. El
cicle es desenvoluparà cada dis-
sabte a dos quarts de set de la tar-
da fins al 27 d’agost, quan la To-
tablues Band tanqui el programa. 

Des del centre comercial re-
corden que la plaça “s’ha con-
vertit en l’escenari ideal” per a
cantants, grups o corals, tant
amateurs com consolidats, per
compartir la seva música amb els
clients del Pedralbes Centre. 

Formació | Com posar en marxa una botiga virtual?
El Cibernàrium acollirà els pròxims dies 21 i 23 de juny una sessió formativa gratuïta adreça-
da a planificar i posar en marxa una botiga virtual. Les inscripcions quedaran obertes a partir
del pròxim dimarts. Aquesta activitat mostrarà els passos que cal seguir per muntar la botiga
a la xarxa mitjançant el programari OSCommerce, una plataforma de venda lliure i gratuïta. 

Redacció
LES CORTS

Les demostracions de cuina han tingut un paper rellevant. Foto: Mercats BCN



Comarca línialescorts.cat 21 | 8 juny 2016

La Diputació de Barcelona ha
anunciat una aportació extraor-
dinària de caràcter social, dotada
amb 15 milions d’euros, i que
dóna resposta a les sentències
del Tribunal Constitucional (TC)
contra les mesures urgents per
afrontar l'emergència en l'àmbit
de l'habitatge i la pobresa ener-
gètica. Ho va fer Mercè Conesa du-
rant l'acte de presentació del Pla
d'Actuació de Mandat (PAM) 2016-
2019 de la corporació, celebrat a
l'Institut del Teatre, i que va reunir
els alcaldes de la demarcació.

La presidenta de la Diputació,
Mercè Conesa, defensa que “te-
nim un repte social que ens in-
terpel·la” i recorda que, “davant
del bloqueig al qual ens abo-
quen les últimes sentències del
Tribunal Constitucional, la Dipu-
tació respon de manera consen-

suada amb un pla de 15 milions
d’euros”.

El nou programa dóna cober-
tura als subministraments bàsics,
al lloguer o la hipoteca de l'habi-
tatge habitual, a la pèrdua tem-
poral o permanent d'habitatge
per desnonament, a l'alimentació
i necessitats bàsiques de subsis-
tència o a l'alimentació infantil, hi-
giene i lactància.

Per a Conesa, el nou país que
s'està construint “té una emer-
gència social que ha de ser ate-
sa” i, per aquest motiu, la Dipu-
tació negociarà amb les empre-
ses subministradores amb qui la
corporació té contractats els ser-
veis bàsics amb l'objectiu que
destinin una part de les factures
que s'abonen a cobrir les neces-
sitats de subministrament de les
persones que es troben en si-
tuació de vulnerabilitat.

“PRIMERA VEGUERIA”
A nivell nacional, la presidenta
Mercè Conesa posa de relleu

que “la Diputació de Barcelona
vol ser la primera vegueria de Ca-
talunya”  i deixa clar que la cor-
poració “no vol ser espectadora
del procés”, sinó protagonista
de la construcció del nou país. 

Des de la corporació també
s’envia un missatge de felicitació
als ajuntaments de la demarcació
perquè “han fet els deures en
aquests darrers quatre anys i han
reduït l'endeutament en un 15%”.

QUATRE PILARS
Territori, persones, tecnologia i
paisatges. Aquestes quatre pa-
raules defineixen els reptes que
afronta la Diputació amb el Pla
d'Actuació de Mandat 2016-2019,
quatre pilars que volen abraçar la
rica i complexa diversitat del te-
rritori, així com “donar resposta a
les necessitats i les demandes
dels pobles i ciutats”, en paraules
de la pròpia presidenta. 

A més de la voluntat d’impulsar
la participació activa al procés na-
cional, una de les principals apos-

tes d’aquest mandat és la transpa-
rència, per la necessitat d’explicar
“què volem fer, com ho volem fer”
i de poder “rendir comptes”, a través
d’un conjunt d’indicadors que el go-
vern de la Diputació ha implantat
en aquest document.

La Diputació ha projectat el
Pla d’Actuació de Mandat sota el
lema ‘Connectem’, un document
que també treballa per augmen-
tar la inversió al territori i oferir
més atenció a les persones. Per al
vicepresident primer, Dionís Gui-
teras, les línies mestres de l’àrea
que presideix són la cooperació
institucional, la protecció dels
Parcs Naturals, la promoció de l’ús
de la biomassa i la millora de la
gestió forestal, l’increment del
parc d’habitatges socials i l’apos-
ta per fer unes vies locals més se-
gures i al servei de les persones.

El vicepresident segon, Marc
Castells, destaca l’impuls dels
Plans Locals d’Ocupació, el man-
teniment de projectes com ‘Re-
empresa’ i ‘Accelera el creixement’

i l’aposta pels comerços de pro-
ximitat i la marca turística ‘Barce-
lona és molt més’, a través dels
projectes ‘Camins de Riu’ i del
‘Programa Biosphere’.

Per la seva banda, el vicepre-
sident tercer, Martí Pujol, posa èm-
fasi en poder fer arribar el servei
bibliotecari a tota la demarca-
ció, així com innovar en el servei
que actualment s’ofereix. Des de
l’àrea que ell encapçala, al llarg del
mandat també es continuarà
apostant per la cultura, l’esport i
el sistema educatiu.

Finalment, la vicepresidenta
quarta, Meritxell Budó, recorda
que la Diputació ofereix el Servei
Local de Teleassistència a 69.000
usuaris i impulsa plans contra la
pobresa i programes contra la
violència masclista. A més, també
es treballa per donar continuïtat
al servei ‘Respir’, al foment de la
participació i la mediació ciuta-
dana, al suport als ens locals i les
polítiques per a la salut pública i
a defensar els consumidors.

15 milions d’euros per fer 
front a la pobresa energètica

» La presidenta de la Diputació, Mercè Conesa, fa pública aquesta aportació social extraordinària
com a resposta a les sentències del TC durant la presentació del Pla d'Actuació de Mandat

Redacció
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El Pla d’Actuació de Mandat té la voluntat de donar resposta a les necessitats i les demandes dels pobles i ciutats. Fotos: Judit Contreras / Diputació de Barcelona i Arxiu

@diba
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El Polo d’hoquei va convertir-se
en subcampió de Divisió d’Ho-
nor després de caure a la final
contra l’Egara el 29 de maig. El
partit va finalitzar amb empat a
dos i es va haver de resoldre als
shoot-outs, on el Polo va fallar el
primer llançament i l’Egara va
anotar-ne els seus cinc. 

El partit es va disputar al
Club de Campo de Madrid i va
ser d’una gran intensitat i emo-
ció. La loteria dels penals va ha-
ver de ser la jutge d’un enfron-
tament entres dues esquadres
favorites per endur-se el títol de
lliga. De fet, a la lliga regular van
finalitzar en primera posi-
ció –pel que fa a l’Egara– i en se-
gona –el Polo–. 

En l’àmbit individual, Mario
Fernández, el jove arquer càn-

tabre del Polo, va rebre el premi
de millor porter de la final. Una
final que també va servir perquè
un històric, Edi Tubau –de l’E-
gara–, culminés la seva trajec-
tòria amb el premi de millor ju-
gador del partit. 

DEMARCHI, TÈCNIC DE LES NOIES
El tècnic italià Fabrizio Demar-
chi serà el nou entrenador del
Polo femení d’hoquei la pròxima
temporada. Demarchi substi-

tueix Alastrue després de sis
anys al capdavant de la banqueta
cortsenca. 

El nou tècnic ha expressat la
seva satisfacció pel nou càrrec.
“Entrenar al primer equip fe-
mení és un desafiament que
m’agrada i em motiva a treba-
llar”, assegura. Demarchi també
va elogiar la feina d’Alastrue.
“S’ha fet un bon treball amb
aquesta plantilla en l’últim any
i espero seguir en aquesta línia”. 

La final va oferir molta emoció. Foto: Federació Espanyola d’Hoquei

El Polo cau als penals a la 
final de la lliga contra l’Egara

» El partit es va disputar a Madrid i va finalitzar amb empat a dos
» Els cortsencs tanquen un bon any però no el coronen amb el títol

El Grup Mou-te, menció del
jurat als premis Dona i Esport

RECONEIXEMENT4El jurat del
premi Dona i Esport va decidir
atorgar una menció especial, a la
categoria de Club Esportiu, al
Grup Mou-te per “la seva tasca
com a col·lectiu”. 

Aquest grup està format per
unes 260 dones que organitzen
activitats esportives des del 1996.
A més, el col·lectiu està celebrant
enguany el seu 20è aniversari. 

Mou-te organitza tallers de
gimnàstica, moviment regene-
rador, tai-txí, sevillanes, natació,
balls en línia, teatre i també
sortides culturals caminades.

Les activitats es duen a terme als
espais municipals del centre To-
masa Cuevas de les Corts. 

El col·lectiu forma part del
Consell Nacional de Dones i ha
participat en diversos congressos
sobre dones. A més, Mou-te va
donar el seu suport per posar en
marxa un punt d’informació per
a dones maltractades. Es tracta
del Punt d’Informació i Atenció
a les Dones (PIAD). 

L’any 2001 el grup també va
ser guardonat al Congrés Mun-
dial d’Esports per a Tothom,
celebrat al Quebec (Canadà). 

El socialista David Escudé,
nou comissionat d’Esports

NOMENAMENT4L’acord de go-
vern entre BComú i el PSC tam-
bé ha comportat un canvi en el
comissionat d’Esports. La fins
ara responsable d’aquesta àrea,
Marta Carranza, ha deixat pas al
socialista David Escudé, que ha
assumit el càrrec. 

Escudé és el primer secreta-
ri del PSC al districte de Sant
Martí. De fet, havia estat regidor
de l’Ajuntament a l’anterior le-
gislatura, però no havia entrat en
l’actual, ja que ocupava la cin-
quena posició a les llistes del PSC
per al consistori i només van po-

der entrar finalment quatre re-
gidors socialistes.

El comissionat d’Esports
està ara sota el paraigua de l’à-
rea de Drets de la Ciutadania,
Participació i Transparència, ca-
pitanejada pel quart tinent d’al-
calde, Jaume Asens. 

Un dels primers actes desta-
cats als quals va assistir el nou
comissionat va ser diumenge
passat al Nou Sardenya, en el
partit de tornada del play-off
d’ascens a Segona B entre l’Eu-
ropa i el San Fernando, que va
acabar amb derrota escapulada. 

El Joventut, present al primer
torneig Flama del Canigó

BÀSQUET4Els municipis de la
Catalunya Nord Canet-en-Rous-
sillon i Toulouges acolliran
aquest cap de setmana el primer
torneig Flama del Canigó, un
campionat de bàsquet que orga-
nitzen les federacions catalana i
del Languedoc-Roussillon. 

El representant local serà
l’absolut femení del Joventut les
Corts, que enguany s’ha conver-
tit en campió català i ha assolit –a
la pràctica– l’ascens a Lliga 2. 

El que encara no sap el Jo-
ventut és si jugarà a Lliga Feme-
nina 2 l’any que ve. El club segueix
buscant esponsor per assolir els re-
quisits econòmics per jugar-hi. 

De moment, la petició del
club al Districte perquè subven-
cioni el lloguer de la pista del pa-
velló de l’Illa al sènior femení hau-
ria estat denegada per l’admi-
nistració, segons informen des del
club cortsenc, tot i que les nego-
ciacions continuen. 

Redacció
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Una de les activitats a l’aire lliure del col·lectiu. Foto: Ajuntament

Efemèride | L’AE Les Corts-UBAE celebra el seu 40è aniversari
L’Associació Esportiva Les Corts-UBAE està celebrant enguany el seu 40è aniversari amb diverses

activitats. Aquest pròxim divendres l’entitat celebrarà el seu sopar de comiat de temporada a 
les instal·lacions del club a la Travessera de les Corts i que, segons l’entitat, aplegarà més d’un 

miler de persones. Segons l’AE Les Corts, més de 1.000 esportistes de base formen part del club. 
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AGENDA    UINZENALQ
DISSABTE 11 DE JUNY
18:30 Concert de Totablues Buo, en el marc del

cicle Live Music a la plaça del centre comer-
cial Pedralbes Centre. 

DEMÀ DIJOUS 9 DE JUNY
Tot el dia 17è Fòrum de recerca de les Corts, un

certamen on participen alguns dels treballs
realitzats per l’alumnat d’ESO del districte. /
Escola Tècnica Superior d’Enginyeria. 

DIMECRES 15 DE JUNY
18:00Xerrada sobre la comunicació de com par-

lem en moments difícils i explorar alternati-
ves comunicatives amb els adolescents. En el
marc de les xerrades del Cicle adolescència II.
Relacions respectuoses amb les famílies. / Es-
pai Familiar les Corts (C/ Benavent, 20-22).

FINS AL 30 DE JUNY
Matí-Tarda Exposició Il·lustraciència, tercer

premi internacional d’il·lustració científica. Pro-
duïda per l’Associació Catalana de Comuni-
cació Científica. / Centre cívic Can Deu. 

FINS AL 30 DE JUNY
Matí-Tarda Exposició Ikapoc, a càrrec d’Àlex Qui-

ñones i Dustin Guerri. / Centre cívic Josep Ma-
ria Trias i Peitx. DIVENDRES 10 DE JUNY

18:00 Espectacle infantil Navegant per la me-
diterrània, a càrrec de Sira Andreu. L’entrada
és gratuïta, però cal inscripció prèvia perquè
l’aforament és limitat. / Centre cívic Joan Oli-
ver-Pere Quart. 

DIMECRES 15 DE JUNY
18:00 Acte de cloenda de les activitats infan-

tils del Centre cívic Pere Quart. Festival on es
mostraran les activitats que han fet els infants
durant el curs. 

DISSABTE 18 DE JUNY
Tot el dia Festival de gimnàstica rítmica en el

marc del 40è aniversari de l’AE Les Corts. / Pa-
velló de l’Illa. 

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Núria Clemares conduirà l’activitat de
narració Contes a la mà, adreçada a in-
fants a partir de 3 anys. / Biblioteca Can
Rosés. 

Sac de rondalles
Contes a la mà

Dm. 14 de juny a les 17:30

En el marc del Dia Internacional dels
Arxius, el Centre cívic Can Deu obre les
portes a visites dramatitzades on es
parlarà de la història del centre. Les vi-
sites duren una hora i són a les 11 del
matí, a la una del migdia i a les cinc de
la tarda. / Plaça Concòrdia. 

Visita dramatitzada
al Centre cívic Can Deu

Demà dj. 9 de juny

Doc Scanlon, contrabaix i cantant de
Nova York, arriba a les Corts a oferir el
seu millora jazz. / Can Deu. 

Cicle Dijous
Jazz a les Corts

Demà dj. 9 de juny a les 21:00

El Camp Nou acollirà el seu primer par-
tit de rugby, que serà ni més ni menys
que la final de la lliga francesa. 

Final del Top 14 de la 
Lliga francesa de rugby
Dv. 24 de juny a les 20:45
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